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Protokół Nr 44 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 14 listopada 2023 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska prowadziła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Komisja odbyła się w dniu 14 listopada 2023 r. (wtorek) o godz. 16:00 w budynku „B” Urzędu Miasta 
Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska  

Radna Karolina Werczyńska nb 

Radny Krzysztof Ołpiński  

 
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji: 
a) wniosek mieszkańców z dnia 23.10.2023 r. (zarejestrowany pod numerem 11048.2023) w sprawie zmiany 
organizacji ruchu na ul. Grudowskiej, Zawąskiej i Długiej; 
b) skarga Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego z dnia 20.10.2023 r. (data wpływu do Urzędu 
Miasta dnia 23.10.2023 r. zarejestrowana pod numerem 11070.2023) na bezczynność w realizacji zadania 
własnego Gminy Milanówek w spr. przedstawienia analizy zagrożeń dot. bezpieczeństwa osób 
wykorzystujących obszar wodny do pływania, sportu etc. w odniesieniu do niewyznaczonych obszarów 
wodnych; 
c) skarga Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 3.11.2023 r. na działania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Milanówka podczas kontroli w Referacie Promocji Miasta. 
3. Pismo Wojewody Mazowieckiego dot. podjęcia uchwały/stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań 
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji zgłosiła wniosek o włączenie do porządku obrad skargi mieszkańca w punkcie „D”, 
które wpłynęło 13 listopada 2023 r. w sprawie zastawiania chodnika na ul. Wojska Polskiego donicami, co 
powoduje brak możliwości bezpiecznego poruszania.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, przyjęła porządek obrad.  
 
Ad 2. 
Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji: 
a) wniosek mieszkańców z dnia 23.10.2023 r. (zarejestrowany pod numerem 11048.2023) w sprawie zmiany 
organizacji ruchu na ul. Grudowskiej, Zawąskiej i Długiej. 
Przewodnicząca Komisji przybliżyła treść wniosku.  
W piśmie mieszkańcy proszą o zajęciem się bezpieczeństwem na zbiegu na ul. Grudowskiej, Zawąskiej i Długiej 
oraz na samych tych ulicach na całej ich długości. Pismo jest konsekwencją wypadku, który miał miejsce  
7 września. W tej sprawie była już składana petycja. Mieszkańcy proponują, aby na tym terenie ograniczyć 
prędkość. Przewodnicząca chciałaby zająć się tą sprawą, ale to pismo oprócz imienia i nazwiska nie zawiera 
innych danych. Z tego powodu nie można rozpatrzeć tego wniosku, ponieważ nie spełnia wymogów 
formalnych.  
Radny Krzysztof Ołpiński uważa, że sprawa jest pilna i powinno się ją podjąć na najbliższej sesji.   
Przewodnicząca Komisji przypomniała, że na ostatniej sesji wiceburmistrz proponowała takie rozwiązanie, jak 
ograniczenie prędkości na tym terenie.   
Przewodnicząca Komisji złożyła wniosek formalny o pozostawienie wniosku bez rozpatrzenia.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
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b) skarga Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego z dnia 20.10.2023 r. (data wpływu do Urzędu 
Miasta dnia 23.10.2023 r. zarejestrowana pod numerem 11070.2023) na bezczynność w realizacji zadania 
własnego Gminy Milanówek w spr. przedstawienia analizy zagrożeń dot. bezpieczeństwa osób 
wykorzystujących obszar wodny do pływania, sportu etc. w odniesieniu do niewyznaczonych obszarów 
wodnych. 
Przewodnicząca Komisji przybliżyła treść skargi.  
Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe stwierdza, że władze gminy nie złożyły analizy zagrożeń w tym 
identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie dla bezpieczeństwa osób wykorzystujący obszar wodny do 
pływania, kąpania się, uprawiania sportu lub rekreacji.  
Do skargi wpłynęła opinia prawna. Stanowisko UM jest takie, że na obszarze gminy nie ma obszarów wodnych 
wykorzystywanych do pływania, uprawniania spotu i rekreacji. W związku z powyższym nie ma konieczności 
sporządzania tego dokumentu.   
Radny Krzysztof Ołpiński uważa, że skoro ustawa mówi o obowiązku powstania takiej analizy, to powinna 
powstać. Gdyby taki dokument powstał, nie byłoby skargi Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
Radna Janina Mołwa podziela stanowisko przedmówcy.  
Przewodnicząca Komisji uważa, że bez względu na to, czy taki akwen znajduje się na terenie gminy, należało 
powiadomić o sytuacji, jaka ma miejsce. Trudno sporządzać analizę dla miejsca, którego nie ma. Skarga dotyczy 
bezczynności. Wystosowanie pisma byłoby przejawem czynności.  
Radna Janina Mołwa podkreśliła, że Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe podaje podstawę prawną. 
Władze gminy nie dokonywały tego od sierpnia 2011 roku. Jeżeli radni potraktują to poważnie, to może 
zobliguje to władze gminy do tego, żeby przesyłać taką informację, bo są zobligowane do tego przepisami 
prawa.   
Radny Krzysztof Ołpiński złożył wniosek dot. uznania skargi za zasadną.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie uznanie skargi za zasadną. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, uznała skargę za zasadną.  
 
c) skarga Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 3.11.2023 r. na działania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Milanówka podczas kontroli w Referacie Promocji Miasta. 
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że komisja dysponuje następującymi dokumentami: pismo BMM 
zaadresowane na Przewodniczącego RM Milanówka, które jest skargą na działanie Komisji Rewizyjnej oraz 
opinię prawną. Nie ma stanowiska Komisji Rewizyjnej. 
Radna Janina Moława poinformowała, że KR będzie chciała odnieść się do pisma BMM z 3 listopada oraz do 
wcześniejszego, które dotyczyło budżetu obywatelskiego. Radna nawiązała do rozmów z mieszkańcami, którzy 
pytali, czy Komisja SWiP powinna się tym zajmować i rozpatrywać skargę na radę. Pani Moława powoływała się 
w rozmowach z mieszkańcami jednakowo na ten fragment, który napisał BMM w piśmie z 3 listopada 2023 r. 
Radna odczytała ww. fragment pisma:  
„Zgodnie z poglądem dominującym w doktrynie (oraz prezentowanym w rozstrzygnięciach nadzorczych) 
organem powołanym do rozpatrzenia skargi na działanie Komisji Rewizyjnej jest Rada Gminy, a podstawą 
prawną w tym zakresie nie jest mający charakter normy ogólnej art. 229 pkt 1 Kpa, tylko jako lex specialis  
art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, który stanowi, iż komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Pogląd ten powołano w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody 
Łódzkiego z dnia 6 maja 2009 r., sygn. akt. PrO.I- 0911/184/2009 (LEX nr 551571, w którym Wojewoda 
stwierdził, iż „Komisja Rewizyjna jest organem wewnętrznym rady gminy, jest jej podporządkowana,  
a działalność komisji jest kontrolowana przez radę gminy. Rozpatrywanie skarg na działalność komisji 
rewizyjnej należy do rady gminy, a nie wojewody.” 
Skarga powinna trafić nie do Wojewody, a do merytorycznej komisji. Następnie wypowiada się RMM na temat 
skargi BMM na Komisję Rewizyjną.  
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy stanowisko Komisji Rewizyjnej będzie dołączone do dokumentów. 
Radny Krzysztof Wiśniewski podkreślił, że posiedzenia komisji w tej sprawie nie było, ale stanowisko jest. 
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy proceduralnie stanowisko nie powinno być przyjęte na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej. 
Radna Janina Moława wyjaśniła, że radny Krzysztof Wiśniewski przygotował odniesienie się do skargi. Radna 
również przygotowała odniesie do skargi, do każdego z punktów. To stanowisko zostanie dołączone do 
protokołu, który zostanie sporządzany z dzisiejszego posiedzenia komisji.  
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Przewodnicząca Komisji uważa, że jeżeli ma być to stanowisko komisji to powinno być procedowane na 
posiedzeniu KR. Ponieważ skarga jest z 3 listopada, jest jeszcze czas na to, żeby wszelkie procedury zostały 
zachowane.  
Radna złożyła wniosek, aby dopełnić wszystkich formalności dot. skargi. Rozpatrzenie skargi odbędzie się na 
następnej komisji.  
Radny Krzysztof Ołpiński popiera wypowiedź przedmówczyni. Skarga nie powinna być procedowana do czasu 
przedstawienia stanowiska komisji.    
Przewodnicząca Komisji uważa, że jest to kwestia zwołania posiedzenia komisji i przyjęcia zgodnie  
z procedurami.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie takiego rozwiązania, żeby wniosek procedować po 
otrzymaniu stanowiska do skargi.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
 
d) skarga mieszkańca, która wpłynęła do UMM 6 listopada 2023 r. w sprawie zastawiania chodnika na  
ul. Wojska Polskiego donicami, co powoduje brak możliwości bezpiecznego poruszania. 
Do e-maila dołączone są zdjęcia. Materiały zostały przesłane radnym. Mieszkaniec informuje, że składał skargę 
kilkukrotnie, że chodnik przy ul. Wojska Polskiego jest zastawiony donicami. Brak jest możliwości swobodnego  
i bezpiecznego poruszania. Opieszałość w tej sprawie skłoniła mieszkańca do wystąpienia o pozwolenie na ten 
kiosk. W odpowiedzi dosłał informację, że zezwolenie odbywa się zgodnie z harmonogramem, którego brak. 
Brak jest również informacji, czy te kwiaty mają stać z przodu, czy z tyłu, a może z boku.  
Przewodnicząca Komisji dodała, że chodzi o róg ul. Wojska Polskiego i ul. Podgórnej. W tym miejscu, vis-a-vis 
cmentarza, znajduje się kiosk, w którym sprzedaje się kwiaty i znicze.   
Radna uważa, że zarządca drogi i osobą, która odpowiada za bezpieczeństwo Milanówka jest BMM. Radna 
proponuje przekazać skargę zgodnie z właściwością do BMM.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, przyjęła rozwiązanie jw.   
 
Ad 3. 
Pismo Wojewody Mazowieckiego dot. podjęcia uchwały/stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań 
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła pismo jw.  
W piśmie Wojewoda zwraca się do RMM o podjęcie stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań 
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
Radny Krzysztof Ołpiński nie wie, czy to jest petycja, czy skarga. Jest to tematyka światopoglądowa. Pan 
Ołpiński nie sądzi, żeby RMM zajmowała się tego typu sprawami. Jest dużo więcej ważniejszych dla 
mieszkańców spraw do załatwienia. Radny wnioskuje o nierozpatrywanie tego wniosku.  
Przewodnicząca Komisji uważa, że kwestia prowadzenia polityki zagranicznej nie leży w kompetencji rady 
gminy. Jest to zadanie rządu. Radna podkreśliła, że wniosek spełnia wszystkie wymogi, żeby podjąć taką 
uchwałę. Przewodnicząca proponuje negatywne rozpatrzenie pisma, ponieważ RMM nie jest organem,  
w którego kompetencji jest rozpatrzenie takiego pisma.  
Radna Janina Moława zwróciła uwagę, że pismo jest skierowane do burmistrzów, prezydentów, wójtów.  
Burmistrz przekazał to pismo do Referatu Promocji i do BRM, bo RMM podejmuje uchwały i albo się z tą 
uchwałą zgadza, albo nie zgadza. Burmistrz przekazał tą rekomendację do RMM.   
Komisja w głosowaniu: 2-za, negatywnie rozparzyła pismo dot. podjęcia stanowiska w sprawie reparacji, 
odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 
późniejszej okupacji. 
   
 
 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

/-/ 

Radna Renata Pawłowska  
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Protokołowała: 

/-/ 

Małgorzata Obwojska   

 


